
К-По2 број 11/2018 
 

 
ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА  

одржаног дана 22.03.2019. године 
 
 

Председник већа:  Дана 22. марта 2019. године с почетком у 14 часова и 40 
минута у смислу члана 377 у вези са чланом 378 став 2 ЗКП, председник већа 
констатује да веће заседа у саставу судије Мирјана Илић и Зорана Трајковић чланови 
већа и судија Дејан Терзић председник већа, уз учешће записничара Наде Кнежевић и 
судијског помоћника Мање Војновић и да су испуњени процесно-правни услови за 
отварање заседања. 

 
Има ли примедби на стастав већа, питам присутне? Нема. 
 
Председник већа отвара заседање у предмету Вишег суда у Београду, Одељење 

за ратне злочине К-По2 11/18 у предмету против оптуженог Хусеина Мујановића, због 
кривичног дела ратни злочин против цивилног становништва из члана 142 став 1 КЗ 
СРЈ, по оптужници Тужиоца за ратне злочине Републике Србије, КТО број 10/18 од 24. 
децембра 2018. године. 
 

КОНСТАТУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 
 

-заменик тужиоца за ратне злочине – Миољуб Виторовић, са стручним 
сарадником? 

 
Устаните, представите се. 
 
Тужилачки помоћник Никола Арсић: Никола Арсић. 
 
Председник већа:  Николом Арсићем. 
 
-оптужени  Хусеин Мујановић, доведен преко Управе Окружног затвора у 

Београду, 
-браниоци оптуженог адвокати Душан Игњатовић и адвокат Драган Крговић, 

адвокат у Београду. 
 
У публици присутна лица: Брковић Дамјан, Кандић Фикрета, Каришак Мерсад, 

Кљаић Марина, Мујановић Един, Мујановић Едвин, Мујановић Хајрис, Мујановић 
Мирсада, Налић Градимир, Рудић Филип и Тешић Ана. 

  
Констатује се да су испуњени сви процесни услови за одржавање главног 

претреса. 
 
Да ли сте сагласни да се главни претрес одржи?  
 
Присутни сагласни да се главни претрес одржи. 
 
Суд доноси 
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Р Е Ш Е Њ Е 
 

Да се главни претрес ОДРЖИ. 
 
 Главни претрес је јаван. 
 

Врши се аудио снимање главног претреса, а препис тонског снимка биће 
саставни део овога записника о главном претресу. 

 
Оптужени приђите. 
 
Ви сте Ваше личне податке дали на записник од 20. фебруара 2019. године када 

смо имали припремно рочиште, сећате ли се? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да, сјећам се. 
 
Председник већа:  Тада сте дали детаљно Ваше личне податке, собзиром на 

протек времена, питам Вас да ли постоји нека измена у Вашим личним подацима? 
Дакле нешто да се изменило од онда до данас? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Није ништа. 
 
Председник већа:  Можете се вратити на место.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Хвала. 
 
Председник већа: Обраћам се оптуженом Хусеину Мујановићу, на претходном 

рочишту, припремном рочишту као што сам мало пре напоменуо, Вама су изнете поуке 
и упозорења у смислу члана 389 став 2 ЗКП, и Ви сте их тада пажљиво послушали. 
Знате шта су Ваша права и шта су Ваше обавезе, је ли тако? Овом приликом ја Вас 
упозоравам да пажљиво пратите ток главног претреса и да сте дужни да предлоге за 
извођење појединих доказа изнесете одмах у најкраћем року по сазнању за њих, 
наравно, осим тога остала права и дужности из члана 68 и 70 ЗКП већ су Вам прочитана 
и на припремном рочишту чули сте их и разумели и претпостављам да их знате, је ли 
тако? Сагласни сте.  

 
Након овога, у смислу члана 391 ЗКП заменик тужиоца за ратне злочине чита 

оптужницу КТО-10/18 од 24. децембра 2018. године. 
 
Изволите тужиоче. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Тужилаштво за ратне злочине је подигло 

оптужницу против Хусеина Мујановића, званог „Санџаклија“ и „Хусо“, са осталим 
ближим подацима како је изјавио, због постојања основи сумње да је у временском 
периоду од 08. јула 1992. године до 15. октобра 1992. године за време унутрашњег 
немеђународног оружаног сукоба који се водио на територији Републике Босне и 
Херцеговине између Војске Републике Српске и Армије БиХ, као припадник оружаних 
снага Армије БиХ и то као управник војничког притвора оружаних снага Армије БиХ 
Илиџа у Храсници, улица Игмански партизански одред број 11, кршећи правила 
садржана у члану 3 и став 1 тачка 1 под а) и ц) Четврте женевске конвенције о заштити 
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грађанских лица за време рата од 12. августа 1949. године, члана 4 став 1 и 2 под а) и 
члана 5 став 1 под б) Допунског протокола уз Женевске конвенције од 12. августа 1949. 
године о заштити жртава немеђународног оружаног сукоба Протокол 2,  

 
1) Противзаконито затварање 

 
Држао затворене у притвору без законског основа и без одлуке надлежног 

органа око тридесет српских цивила, међу којима Мирка Вуковића, Сава Пејића, 
Душана Станића, Ратка Бокуна, Рајка Косорића, сада покојног Душана Папучића, 
Слободанку Младић, Бригиту Папучић, Славицу Медић, Миленку Ждралић, Љубицу 
Сладоја, Божану Врњакић, Милену Шућур, сада покојног Младена Младића, сада 
покојног Обрада Миловића, сада покојног Сима Бошковића, сада покојног Секулу 
Мандића, сада покојног Гојка Стјепановића, сада покојног Достимира Николића, сада 
покојног Радована Гузину, сада покојног Радомира Милутиновића, сада покојног Борка 
Стојановића, сада покојног Николу Ђумића, сада покојног Радета Умковића и сада 
покојног Витомира Васовића, 

 
Само судија да додам овде Ратко Бокун је у међувремену преминуо. 
 
Председник већа:  Ту ћемо чињеницу доказивати, само читајте оптужницу. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:   
 
2) Нечовечно поступање 
 
Према затвореним српским цивилима окривљени је као управник нечовечно 

поступао наносио им тешке душевне патње јер им није обезбедио минимум услова за 
живот, држао их је у гаражама које су преграђене тако да су од једне гараже прављене 
две ћелије без прозора, без лежајева и другог инвентара, затворени цивили су спавали 
на бетону без покривача, нису имали тоалет нити славину са текућом водом, нужду су 
морали да врше у једну канту, док су за један или два оброка дневно добијали 
минималне количине хране и то 12 или 13 кашика течности и парче хлеба. Због чега су 
све време били гладни, није им пружио основну здравствену заштиту, при чему су 
готово сваке ноћи затвореници морали да слушају јауке и запомагање других 
затвореника који су били премлаћивани у атомском склоништу које се налазило у 
непосредној близини гараже. 

 
3) Издавао наредбе и учествовао у наношењу повреда телесног интегритета 
 
а) Наређивао је НН припадницима притворске страже да се мушки затвореници 

ноћу изводе из својих ћелија и одводе у атомско склониште, да се пребијају и муче, да 
им се наносе велике патње и повреде телесног интегритета, па је тако у току ноћи 02. и 
03. августа 1992. године наредио да се група затвореника изведе у атомско склониште и 
туче, услед чега су оштећени задобили телесне повреде, и од последица пребијања смрт 
је наступила код Гојка Стјепановића, Секуле Мандића, Борка Стојановића, Достимира 
Николића, Радомира Милутиновића, Радована Гузине, док је једино Мирко Вуковић 
преживео иако су и за њега стражари помислили да је подлегао повредама, 

 
б) Неутврђеног дана средином јула месеца 1992. године у просторији која се 

налазила наспрам импровизованих ћелија коју је окривљени Мујановић користио као 
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своју канцеларију, НН Нећко и Рашид Бетивљевић довели су оштећеног Мирка 
Вуковића где га је окривљени Хусеин Мујановић више пута ударио шипком у пределу 
главе и леђа, услед чега је оштећени Мирко Вуковић пао на тло, да би наставио да га 
удара рукама и ногама по глави и телу, услед чега је оштећени изгубио свест и задобио 
телесне повреде,  

 
в) Неутврђеног дана почетком септембра 1992. године заједно са НН Фаруком и 

још два НН припадника притворске страже мучио и телесно повређивао оштећеног 
Сава Пејића, тако што је најпре НН Фарук извео оштећеног из његове ћелије, одвео га у 
атомско склониште где су га сви тукли палицама, кундацима, рукама и ногама у 
пределу главе и тела, услед чега је Саво Пејић задобио телесне повреде, да би му потом 
наредили да рашири ноге, након чега је задобио ударац чизмом у гениталије, 

 
-чиме је учинио кривично дело ратни злочин против цивилног становништва из 

члана 142 став 1 Кривичног закона СРЈ. 
 
Председник већа:  Хвала. 
 
Констатује се да је заменик тужиоца за ратне злочине прочитао оптужницу. 
 
Нека приђе окривљени, односно оптужени Хусеин Мујановић. 
 
Оптужени Мујановић, с обзиром да је ово већ други пут безмало месец дана како 

сте чули ову оптужницу, претходно сте је сигурно више пута прочитали, разумели, 
питам Вас како се изјашњавате по овој оптужници, да ли сте криви или не? Само то за 
сада, само то за сада, па ћете прећи на Вашу... 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Уважено веће, нисам крив за ово што ми се 

ставља на терет. 
 
Председник већа:  Можете остати, собзиром да Законик о кривичном поступку 

предвиђа да се изјашњавате прво о кривици, а потом да износите одбрану, али будући 
да је опортуније да останете на овом месту да се не враћате још једанпута. 

 
Председник већа у смислу члана 394 ЗКП објављује ДОКАЗНИ ПОСТУПАК. 
 
ИЗНОШЕЊЕ ОДБРАНЕ ОПТУЖЕНОГ ХУСЕИНА МУЈАНОВИЋА 
 
Председник већа:  Изволите Хусеине, Ви имате право да у неометаном 

излагању изнесете Вашу одбрану на наводе оптужнице која Вам је управо прочитана. 
Изволите. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Хвала. Уважено вијеће, ја сам знао у БиХ да се 

води истрага против мене и двадесетак и више људи за целокупни ратни период '92. до 
'95. и никада нисам вјеровао да се неће тај поступак судски, дакле суђење водити ван 
БиХ из простог разлога што су сви грађани који су наводно или стварно оштећени 
држављани БиХ. Дјело се починило тамо, свједоци, вјештаци, све живо је тамо. Дакле, 
ништа није у Србији, па сам у почетку био збуњен што сам овде ухапшен и између тих 
разлога сам не једном долазио у Србију и то сам, чини ми се, и онда поменуо и постоји 
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евиденција око тога. Када сам први пут дао изјаву код тужиоца након два дана 
хапшења, а не бих о начину хапшења и где сам двије ноћи преспавао... 

 
Председник већа:  Нико Вам то не брани да кажете, само да знате, а да ли ћете 

Ви о томе говорити или нећете то је Ваша ствар. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па вјероватно ће бити прилике. 
 
Председник већа:  Изволите, наставите. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Дакле, када сам дао ту изјаву, она је у највећој 

мјери тачна. У једном дјелу није али бих прво у том мањем дјелу што није тачна.  
 
Председник већа:  Дакле, начелно Ви остајете код одбране коју сте дали код 

тужиоца? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је. Онај дио где сам... 
 
Председник већа:  У присуству бранилаца, односно браниоца Игњатовића. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Онај дио што се односи на пут Сарајево-

Братунац где сам ухапшен и све редом, Беране, Херцеговина, Мостар, Сплит... 
 
Председник већа:  Сплит, Мостар, је ли тако било, Сплит па Мостар? Или 

Мостар па Сплит? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Не, Мостар па Сплит, е то је у повратку, Сплит 

– Мостар је у повратку и према Храсници. 
 
Председник већа:  Јер сте прво споменули Мостар. Добро, нећу Вас ја... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Пазите, од Херцеговине, од Никшића прво је 

Мостар па Сплит, ако идемо, а циљ је био за Сплит. 
 
Председник већа:  Ја знам како иде географски али како сте се Ви изјашњавали 

о томе Вас питам. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ово је задње што сам рекао надам се исправно, 

одосно сигуран сам да је исправно. Из Никшића идете преко Требиња за Мостар. 
 
Председник већа:  Наставите само. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Дакле, тај дио од Сплита... 
 
Председник већа:  Имам упозорење из дактило бироа, дактилографкиња која 

прекуцава транскрипт, односно Ваш аудио запис, се жали да не говорите довољно 
гласно па не може да Вас чује све што говорите, зато бих Вас молио да мало гласније 
причате у микрофон. 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  Потрудићу се. Дакле, тај дио од Сплита за 
Мостар па онда за Храсницу ја сам казао да сам се вратио, наиме у зиму '92.-'93, а 
уствари сам се вратио августа мјесеца у Храсници у љето, да, календарски је љето. Е, 
сада, вероватно ће се поставити питање зашто сам то промјенио? Обзиром кад сам овдје 
дошо па ми је прочитана наредба о спровођењу истраге, речено ми је да се овдје води 
поступак или  истрага о цивилним жртвама рата српске националности. Из тог сам 
разлога и промјенио изјаву, јер у Сарајеву се води поступак судски, дакле не само за 
Србе, него и за Хрвате, који је мањи број био у затвору, истина, и један знатан број 
Бошњака, како бих избегао ту пристрасност само сам из тог разлога казао то што сам 
казао, а право да вам кажем никада ми неће бити јасно зашто се и овдје не води 
поступак о жртвама бошњачке и хрватске националности, дакле, ако не вређам никога 
сумњам у пристрасност поготово Тужилаштва, а о суду ћемо видети шта ће бити. Када 
сам дошао, дакле у Братунац, ту су ме војне неке снаге, а није неке, него ЈНА ухапсиле 
и о томе имам доказе, а неке ћу додатно још доставити, а отишо сам у Беране зато што 
ми је супруга била у Беранама са дјецом, односно једним сином и са другим трудна. 
Пошто је вјероватно свакоме мање-више позната ситуација била у Босни и окружењу, 
ја сам кренуо преко Црне Горе јер нисам затекао ту породицу јер сам се дуго задржао у 
Братунцу, односно неколико дана, кренуо сам за Сплит јер сам чуо да пуно Босанаца и 
Херцеговаца иде преко Сплита у треће земље, они који су бјежали од рата, међу којима 
сам и ја и моја породица били. Пошто сам врло отежано путовао преко Црне Горе и 
плашио се да не будем и ја један од испоручених жртава бошњачке националности 
тадашње Црне Горе која је била једна држава са Србијом, ако се не варам, дакле доста 
сам илегално и полуилегално кретао се тим простором, а поготово тада кад сам чуо да 
је група бошњачких цивила ухапшена у Црној Гори, предата у Босни и Херцеговини, 
тада нама на непријатељској страни, а пошто сам ових дана трудио се да сазнам преко 
медија шта је са тим људима имам утисак ако се не варам да ни дан данас ти случајеви 
нису завршени, ни правоснажно осуђени, утолико је био мој страх оправданији.  

 
Председник већа:  Причамо о страху који сте имали онда, а не сада? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да, да.  
 
Председник већа:  Јер Ви сада знате, говорите да до сада нису осуђени, а то је 

било време пре '92. године, је ли тако? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па исто вријеме за које ја данас одговарам. 
 
Председник већа:  Добро, кажете утолико је мој страх био оправданији. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  За оно вријеме, исправка. 
 
Председник већа:  Причате... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Јасно, јасно, онда се извињавам, разумио сам 

суштину. 
 
Председник већа:  Морам да Вам скренем пажњу, Ви сада говорите о тој Вашој, 

ајде условно ћу је назвати епопеји како сте се кретали по Црној Гори, односно у Беране, 
кажете да сте тамо ишли јер Вам је тамо била супруга... 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  Требала бити. 
 
Председник већа:  Да, а овде кажете јасно да сте ишли код жениних и кажете да 

јој је отац био жив, то је на страни 14 записника о Вашем саслушању код тужиоца. 
Осим тога... 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Женини, није био, грешка. 
 
Председник већа:  Пише овако: „Идем одатле у Беране“, тужилац вас пита код 

кога, Ви кажете: „У жениних, био јој је отац жив“, не кажете да идете да се видите са 
породицом. А онда кажете „Жена ми је из Берана од доле“ и онда кажете „долазите 
некако до Сплита“, спомињете Никшић, Пљевља и Требиње, не спомињете Мостар. 
Мостар спомињете касније када сте из Сплита кренули у Љубушко, па из Љубушког у 
Мостар код Оручевића где сте били, изјашњавате се да сте тамо били неко време, сада 
ја нећу да сугеришем које и тако даље, Ви ћете изнети одбрану, али Вам говорим да је 
ово што сада говорите, сачекајте, послушајте ме добро, да је ово што сада говорите у 
супротности са оним што сте говорили први пут приликом Вашег првог саслушања код 
тужиоца за ратне злочине, јесте ли ме разумели? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ма јесам, али ја, Ви сигурно знате који је 

период прошао... 
 
Председник већа:  Ја сам у складу са Закоником дужан да Вас упозорим на 

противречности између одбране коју сте већ дали и оне које сада дајете. Ја сам дужан, 
Ви можете да наведете разлоге, можете да кажете шта год желите као разлог, али ја сам 
дужан да Вас упозорим и да Вас упознам са противречностима, ја то чиним. Шта ћете 
Ви рећи поводом тога, то је Ваша ствар, то је Ваша одбрана. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па право да Вам кажем ако бисмо сутра опет 

заказали суђење да ме питате данас шта сам рекао, ја за дан већ, морало би бити малих 
одступања, али то ја не сматрам апсолутно ништа страшним, а релација... 

 
Председник већа:  Како Ви то кажете. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Релација је иста, дакле то путовање. 
 
Председник већа:  Није исто, сложићете се са мном одмах, није исто био сам 

прво у Мостару, па сам отишао у Сплит, или био сам прво у Сплиту па сам отишо у 
Мостар, то не може бити исто. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Али молим Вас господине судија... 
 
Председник већа:  Шта то мења на ствари, то ћемо да видимо, али ја Вам кажем 

да то није исто и зато сам дужан да Вам скренем пажњу на ту противречност. Шта ћете 
Ви рећи опет понављам да је разлог том одступању од вашег претходног исказа, то је 
ваша материјална одбрана.  Ја не утичем, нити могу. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ако ми дозволите, ја сам свратио у Мостар и 

отуда и отуда. 
 

ПO 80
1



 8

Председник већа:  То нисте спомињали. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па вјероватно ће се десити још нешто да нисам 

споменуо, вјероватно. 
 
Председник већа:  Изволите даље. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Дакле, кад сам стигао у Сплит коначно, тамо је 

прихватни центар за, рекао сам, Бошњаке, односно лапсус није Бошњаке, него за све 
становнике Босне и Херцеговине. У почетку су били доста солидни услови у Сплиту, 
међутим због познате ситуације са Хрватима и Бошњацима та се ситуација нагло 
промјенила и почела мијењати и моја намјера и одлазак био за Сплит, надам се да сам и 
тада рекао то, да идем у треће земље да тражим породицу своју. Тамо је било бруку 
људи... 

 
Председник већа:  А где вам је породица била када кажете да идете у треће 

земље, на које земље мислите када кажете треће земље? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па мислим по Европи, где год се нађемо добро 

ћемо се наћ`. Пошто их нисам затекао у Беранама, значи она је већ у Европи, касније 
ћемо се ми чути али ја не могу изаћи и тај прихватни центар се налазио, колико ме 
сјећање служи, не знам јесам ли онда рекао близу логора „Лора“. 

 
Председник већа:  То нисте рекли, али сте рекли... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Могуће, и то сам превид направио али... 
 
Председник већа:  Како се звала... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Тврдим да се звала „Лора“... 
 
Председник већа:  Под Марјаном. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Под Марјаном је био наш. 
 
Председник већа:  Да, то сте спомињали. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Под Марјаном је наш, наш значи прихватни 

центар који је временом прешао у логор. Како је прешао из простог разлога што су 
услови тако драстично промјенили да су државне службе и држава БиХ временом тај 
логор, односно тај прихватни центар прогласила логором, о чему ја посједујем доказе 
који нису код мене, али надам се да ћу их брзо добити, тако сам добио информације из 
Сарајева преко породице да ово што причам имају доказе, истина у БиХ. 

 
Председник већа:  Да се разумемо Сплит је у Хрватској, а Ви кажете органи 

БиХ су претворили тај прихватни центар... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Прогласили, не, не. 
 
Председник већа:  А прогласили. 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  Прогласили, рекао сам, надам се да нисам и ту 

фулао, прогласио... 
 
Председник већа:  Нисмо се разумели можда. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Не могу никако, има транскрипт, ако сам 

погрешио ја се исправљам. И пошто сам ја планирао ићи за Европу да се сретнем са 
породицом, добронамерни људи су ми сугерисали: немој ићи ако мислиш да спасиш 
живу главу из разлога што Црногорци, а ја сам по рођењу тај, су врло непопуларни 
били у Хрватској због познатих случајева око Дубровника и са Дубровником шта се све 
дешавало. Да се вратим преко Херцеговине поново према Беранама то је био по мојој 
процени још тежи случај. Предаја Бошњака и тако даље и тако даље, већ речено, и онда 
одлучим да се вратим за Мостар, прво у Љубушки код рођака, а онда у Мостар, и из 
Мостара кренем за Храсницу, али не како сам рекао зиме '92.-'93. него августа у љето из 
разлога које сам већ навео. 

 
Председник већа: Е, сада, само да се ту задржимо, Ви сте кажете прво били у 

Љубушком... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Код рођака. 
 
Председник већа:  Код рођака, па сте потом отишли у... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Мостар. 
 
Председник већа:  Мостар код Ручевића, тако кажете. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Тако је. 
 
Председник већа:  Да бисте након тога, употребили сте један израз, не желим да 

га импровизујем, али он није ни важан, да бисте обилазили и друге градове, спомињали 
сте Јабланицу, спомињали сте Коњиц... 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Е, то је од Мостара на путу према Храсници то 

је та релација. 
 
Председник већа:  И кажете да сте дуго путовали? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Јесам, односно колко данас путује бус, ја сам 

данима то путовао и скриво се... 
 
Председник већа:  Али не месецима? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Не, мјесецима ријеч од Храснице кад сам 

изашао први пут, то су мјесеци у питању и то нема никаквог спора, надам се, али не од 
Сплита према Мостару па даље, Јабланица, Коњиц и Сарајево, не. Ту сам путовао пар 
дана.  

 
Председник већа:  Изволите наставите. 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  Дакле, долазим у Храсницу, вјероватно ће и ту 

неко поставити питање зашто? Па зато што је већ рат букти, немам гдје изаћи са 
сигурношћу, па онда бар ако је тако идем ја у Храсницу тамо је сва моја имовина и све 
што сам стеко у животу. 

 
Председник већа:  Дакле, Ви сте у Храсници имали родитељску кућу у коју сте 

се преселили '91. године.... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Тако је. 
 
Председник већа:  Је ли тако? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Тако је. 
 
Председник већа:  Рекли сте и улицу. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па та је улица промијењена... 
 
Председник већа:  Тада како се звала улица? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Она је била Стари Друм, ако се не варам, али 

броја се не могу сјетити, броја се не могу... 
 
Председник већа:  Говорили сте о броју 60. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Могуће, али, могуће да је 60 јер се сада 

промјенила та улица, сада је она Куленвакуфска, а и тај број не знам. 
 
Председник већа:  Добро, важно да је лоцирамо. Изволите даље. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Када сам дошо у Храсницу одмах сам негде у 

другој половини августа био мобилисан, већ је проглашено ратно стање у БиХ и дакле 
сада бих желио... 

 
Председник већа:  Опет морам да Вас прекинем. Опет је контрадикторност, 

дакле Ви сте на претходном саслушању дајући претходну одбрану рекли да сте 
мобилисани у марту месецу '93. године. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па то је тај дио изјаве које сам се оградио.  
 
Председник већа:  Значи то је део изјави који... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Сам из разлога поменутих... 
 
Председник већа:  То је део изјаве који носи неких осам-девет месеци... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Који је нетачан, да, али видите  нешто. Ја сам 

Вам објаснио у почетку зашто сам промјенио тај став. 
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Председник већа:  Осам месеци? Осам месеци, значи нисте мобилисани... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ма није... 
 
Председник већа:  Па рачунајте, ако је март, а Ви сте у августу дошли, значи 

рекли сте да сте онда, прво сте рекли да сте у марту месецу '93. мобилисани, а сада 
говорите... 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Али господине... 
 
Председник већа:  Сачекајте ме, ја Вам само указујем, Ви ћете дати... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ви ћете налазити увијек мени ту... 
 
Председник већа:  Ја не желим ништа да Вам тражим... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Може се наћи увјек кикс... 
 
Председник већа:  Не, то није кикс, то је значајно одступање, по мојој процени, 

у односу на оно што сте првобитно рекли. Ја Вас питам да ми дате разлог, значи Ви сте 
првобитно рекли да сте у марту месецу '93. мобилисани, сада кажете да сте мобилисани 
у августу '92.? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  То је тачно. 
 
Председник већа:  Е, добро. Идемо даље. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па реко сам из којих разлога... 
 
Председник већа:  Рекли сте... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Хтио сам да избегнем по сваку... 
 
Председник већа:  Морамо то да констатујемо. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Дакле, хтио сам избјећи по сваку цијену да ми 

се суди у Србији. 
 
Председник већа:  Добро, наставите. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  То сам у почетку рекао. 
 
Председник већа:  Сада смо то потпуно рашчистили.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ја мислим да сам и ту, за ову моју причу 

постоје званични органи у БиХ гдје ћу надам се ових дана по сазнањима добити и то 
што сам испричао да се аргументима, да се докаже, да постоје докази о овој причи. О 
мобилизацији, о логорашком статусу, ја сам очекивао да ћете ме више о Братунцу 
питати, ту сте прескочили, ту сам очекивао више питања али... 
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Председник већа:  Ја Вас не испитујем, ја сам то рекао Ви износите Вашу 
одбрану у слободном излагању. Причајте све оно што сматрате да може да иде у прилог 
вашој одбрани, а односи се на предмет оптуживања. Дакле, ја Вас не испитујем, ово 
што сам Вам постављао питања опет сам Вам рекао, значи морате бити пажљиви, 
пажљиво ме слушајте, ово што сам Вас питао односи се на уочене противречности из 
одбрана датих првобитно код тужиоца и ове данас коју износите пред већем. Само сам 
Вас то питао. Ја Вам не постављам ни питања, ни подпитања, дакле слободно излагање. 
О Братунцу да сте желели да причате, ако мислите да ту има интерес за вашу одбрану, 
Ви слободно причајте, дакле нећу ја да Вам постављам питања. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па ја нисам ни о овоме хтео да улазим у 

детаље, а Ви сте ме прекидали. Надам се да, немам намеру, далеко од тога да вријеђам 
никога, са изузетним поштовањем... 

 
Председник већа:  Никога не вређате. Изволите, наставите. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Дакле, кад сам дошао у Храсници, рекао сам за 

ту фамозну мобилизацију и пошто су у Министарству одбране Илиџа знали да сам ја 
прије рата и прије док сам живио у Приштини радио неко вријеме у затвору, онда су 
они мислили да бих ја могао помоћи нешто око тог затвора у Храсници и зове ме 
командант бригаде и нуди да одем у затвор, односно и ту ћу су сигурно погрешити, 
наредио ми је усмено да морам преузети, јавити се у јединицу која обезбеђује затвор и 
као тамо ћу бити у управи затвора, а добићу даље шта да се ради. Усмено ми је речено, 
никад нисам ни до данашњег дана добио никакву наредбу о постављењу, а никакву 
наредбу ни о разрешењу коју ћемо касније о томе нешто причати. Када сам дошао у 
затвор тамо је било хаотично стање. Прво у Храсници која је мало мјесто, предграђе 
Сарајева са три стране опкољено српским снагама, имало избјеглица више него домаћег 
становништва, надам се и ту нисам фулио, али је огромно, огроман број избјеглица је 
био. Па пошто се није могло у горњим спратовима зграда живјети, то се све морало 
становати по нижим спратовима, па је утолико било хаотично стање. Кад сам дошао у 
затвор крајем августа да погледам стање нико ме није примио, односно није било 
управника затвора. Рекли су ми да је први управник тог затвора био Хусеин 
Махмутовић који је ако се добро сјећам из Савезне Републике Југославије, су људи који 
су се бавили ратним злочинима њега да ли пријавили, да ли регистровали, тако да је тај 
човјек регистрован у Уједињеним нацијама, имам податак и тај податак очекујем ових 
дана да је он био први управник, ако се не варам до августа, отприлике мај-август. 
Надам се да нисам погрешио. 

 
Председник већа: Одакле Вам је то познато? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: То су моја породица и људи који овај се баве 

припремом те документације у Сарајеву, то су ми они казали. То ће моја одбрана надам 
се предочити. Не да се надам, него ће Вам предочити тај папир, јер га тренутно немам. 
Али, имам озбиљна сазнања да би тај папир дошао, односно да је урађен и да се чека, 
пошто та администрација иде јако споро и врло је лоша сарадња са Босном и 
Херцеговином, јер они из којих разлога немамо сарадњу, не знам. У ствари знам, што 
се само овде мени суди, а тамо има још двадесет, тридесет људи. Вероватно је то један 
од тих разлога. Када сам питао ко је био његов заменик, од кога ћу ја, људи, ту дужност 
да преузмем? Каже, био је човек по имену Хусо Грануло Хусеин, Хусо Гранула, родом 
из Плава, из  Гусиња. Он је био као ВД, очекивао је да ће бити после Махмутовића он 
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управник. Међутим, из разлога што је чуо да ћу ја бити управник, наљутио се и отишао. 
Када сам,  ја сам у ствари неколико дана долазио, да сагледам стање. Тамо је било доста 
стражара, међу којима је био Хусеин Курдија, један од стражара. Онда, био је неки 
полицајац, а све се то, та имена ћете видети код изјаве сведока Тужилаштва, која су ми 
сећања мало освежила, јер је огроман период, двадесет осам година, огроман је период. 
Зато се те моје ситне, ја називам ситне грешке, и дешавају. Вратите се Ви лично пре 
двадесет осам година, ко ће знати шта је све било. Мада, ове ствари се неке не смеју 
заборавити. Али то релација пут, признајем да сам могуће направио неку ненамерну 
фулу. Дакле, имамо Хусеина Махмутовића, имамо Хусеина Гранулу, имамо Хусеина 
Курдију, Мујановића, Тркача, то ћемо све наћи у изјавама које су дате у време када 
нико уважени председниче, не помиње Хусеина Мујановића. То ћете наћи у изјавама 
које су дате 1994., 1995., у првим постратним годинама, а нико ме не помиње. 

 
Адвокат Драган Крговић: Судија, ја се извињавам што прекидам. Остаћемо 

овако цео дан. Мало га фокусирајте када износи одбрану на ове чињенице, иде много 
широко.  

 
Председник већа: Ја не могу да утичем на то, нити желим.  
 
Адвокат Драган Крговић: Остаћемо цео дан, да се фокусира на овај предмет, 

извињавам се.   
 
Председник већа: Он се креће у границама своје одбране. Ово до сада, јасно 

Вам је што сада говори, ово није износио. Ја не знам куд иде. Ја не знам куд он иде. 
Изволите, наставите. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Дакле, када сам дошао тамо, командант бригаде 

ми је рекао да морам преузети затвор. Постројио сам стражаре и рекао им која су им 
права и обавезе. Што се тиче оног дела да су људи спавали на поду, то је нетачно. 
Добио сам данас од породице, моји наследници, управник ми је послао папир оригинал 
примопредаје дужности где ћете видети да сам раздужио осамдесет два ћебета, па то 
подељено на неких тридесетак људи, видите да има више од два ћебета, али исто та 
ћебад је била у картонским кутијама. 

 
Председник већа: Коју сте Ви функцију обављали у том како га Ви зовете, 

затвору? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Управник затвора.  
 
Председник већа: Управник затвора. Када сте ступили на ту функцију? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Негде крајем августа, почетком септембра. 
 
Председник већа: Које године? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: 1992. 
 
Председник већа: 1992. Где се затвор налазио и како је изгледао?  
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Оптужени Хусеин Мујановић: Затвор се налазио у Храсници, удаљен од линије 
разграничења на неким местим хиљаду метара, на неким хиљаду и по, а на неким само 
насеље се налазило, неких стотињак метара. А ваздушне линије према, ваздушне 
дужине или удаљености од првих разграничења, с једне стране је хиљаду метара, а са 
друге хиљаду и по. А што се тиче саме локације затвора, и њу ћу мало поближе 
покушати у краћим речима да објасним. Када се окренете леђима према планини 
Игман, испред је аеродром, с леве стране је Илиџа, с десне Војковићи. Дакле, са три 
стране Храсница је била у полуокружењу  како се то прецизније каже, са три стране је 
била опкољена снагама Војске Републике Српске.  У таквој консталацији, јако је тешко 
било организовати затвор, нема воде, нема струје, избеглице на сваком кораку. И што је 
најгоре и најтеже мени падало, што су врло били учестали напади Бошњака на затвор, 
када год некоме страда неко, криви су затвореници. Није истина, по други пут говорим, 
да у затвору су били само Срби. И није истина да сви мало пре прочитани оштећени су 
Срби. У затвору је било заиста тешко свима. Али је увек имало теже од тежег. У 
затвору је била група ХОС-оваца на челу са Мирком Бунозом, човек који је одсекао 
једном борцу главу, наводно због украдене пушке и са том главом су играли фудбал и  
из тог разлога су били смештени у  том затвору. И није било само Србима тешко, него 
свима, а најтеже је било Мирку Бунози и још је неко био као и Мирко, пошто су били 
јако опасни и агресивни људи, везани су били 24 сата и за руке и за ноге. Када сам 
дошао у затвор, први дан су ми одмах ставили на столу неке папире да потпишем, како 
не бих трпео, како су тада говорили, посао, па су ми доносили разне папире везане за 
логистику. Тужилаштво је предочило папир о неким акумулаторима да сам потписао 
30.07. То не може никако бити, то мора бити или 30.08. или се ради о фабрикованом 
папиру. Не може ништа треће бити. А поготову што нисмо видели оригинал, а поготову 
што имам податак... 

 
Председник већа: Тај доказ ћемо ценити када он буде изведен.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: У реду. 
 
Председник већа: Значи, само се сконцентришите на ово што је предмет 

оптужења. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Речено ми је да сам противправно хапсио људе. 

Па, то нигде на свету нема, уважени председниче, да управник хапси људе. Па, то нема 
логике. Знам, имао сам пар пута у руци наредбу ко је хапсио. Тада је војна власт била, 
нема судова, нема тужилаштва, нема ништа. Само се војска питала. Врх команде је 
хапсио људе, наређивао, а војна безбедност је вршила ислеђивање и саслушање. 
Тврдим да никада ниједан човек из затвора није изашао без претходно добијеног 
налога. Људи који су саслушавали осумњичене или прецизније, притворене људе, су 
били Незир Аган, Енес Скејић, извесни Авдија, не знам му презиме, а касније и Вахид 
Алађус. То су све имена која су помињали сведоци. А имали смо недавно прилику на 
припремном рочишту да видимо и папир од Незира Агана. Ја и дан данас не знам извор 
тог папира, као што не знам ни овај претходни извор везано за акумулаторе. Али имам 
информације да је то било на интернету, ти документи. Можете замислити, ако су 
стварно порекло са интернета, онда не знам колико су веродостојни. Али узећемо у 
обзир ова два задња документа, па бих око њих се мало задржао. У службеној 
забелешци почетком септембра, заборавио сам датум, пише Незир Аган да је послао 
налог за Мирка Бунозу и да га је стража одвела њему. Тужилаштво тврди да је Мирко 
Буноза побегао и да сам ја смењен као управник због бекства, што је контрадикторно. 
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Не може, не ради се о бекству. Он је побегао са купања, тога се и не сећам, него сам 
прочитао документ, али ако погледате изјаву Незир Агана и оног другог... 

 
Председник већа: Мислим да то није оно што Вам се ставља на терет. Вама се 

на терет стављају друге ствари. Буноза или његово бекство је био разлог за... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Смену. 
 
Председник већа: Тачно, тако се тврди.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ја управо хоћу рећи да није то разлог.  
 
Председник већа: Али због тога се не теретите, то није кривично дело што је он 

побегао у то време, дакле, то није разлог оптужења, то није навод оптужења. Навод 
оптужења је нешго друго и то Ви знате врло добро. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Вратићемо се. Али је речено да сам смењен због 

тога. Дакле, у том хаотичном стању, врло је тешко било организовати затвор без игде 
ишта. Овде се помиње да су људи оштећени смршали. Заиста јесу, заиста је било 
тешко. Ако се томе дода да сам и ја у том периоду неких седам кила смршао, па све ће 
вам бити јасно. Храна коју су јели, била је војничка, за све је било исто, нисмо имали 
услова да кувамо храну и за једне, и за друге и за треће.  

 
Председник већа: Када кажете војничка, реците нам, шта то тачно значи? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, војничка, бога ми, доста сиромашно је било, 

да будем искрен, доста сиромашна, неквалитетна, јер у једном хаотичном стању не 
може бити све како треба, апсолутно. Сећам се код једног напада на затвор, Дедић 
Нермин, Дедовић Савуд, звани „Цико“ и   Мемић Кефа, надимак, не знам име, су напали 
затвор, јер је њихов неко тамо побегао. И ушли су на превару и један је стражар том 
приликом рањен. Међутим, све ово до сада испричано, све што смо предложили као 
доказе, па и сведоке, овај суд је нама одбио. И сада се ја питам, како ћу се одбранити, 
кукавна ми мајка, када сте ми све одбили. Оно што би сведоци могли да потврде, 
истина многи не би могли овде доћи. Могли су линком. Апсолутно све ми је одбијено, 
ништа нисам приметио да сте од Тужилаштва одбили. Када сам увидео да већ ту ђаво 
носи шалу, у том хаотичном стању, да постоји опасност и за моју живу главу, тражио 
сам да се разрешим. Рекао ми је команднат, у реду, не мораш бити управник, остани у 
управи да помогнеш. Нећу, идем било где, само нећу више овде да будем. Кад год сам 
тражио да се поправи храна, да се уведу посете, увели смо их. То су и сведоци 
говорили. Петнаестодневну посету, инсистирали смо да се уводи шетња. Међутим, 
шетња се све теже одвијала због оближњих пада и удара граната и којекаквих 
артиљеријских оружја, тако да је и шетња временом била редуцирана и једно време 
суспендована скроз. Видећете неки сведоци су казали да је било и посете и пакета и 
хране од породице. Значи, није тако баш црно како се претпоставило. Ништа није било 
боље људима вамо. Ја бих чак додао, ако нисам лициемеран, да је теже било вани, 
грађанима, ради управо тих артиљеријских оружја, јер где год је пала граната  
Храсници, ннкада није било фула, увек је неко страдао. Дакле, управник затвора не 
хапси. Онда се мени овде ставља на терет да сам тукао људе. Наићи ћемо на једну од 
изјава где тај тужилац, односно сведок Тужилаштва Вуковић, ако се добро сећам, на 
изјави датој након две, три године после рата, апсолутно не помиње ни мене, чак на 
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фотографијама ме није познао, имамо доказе, изјаве, не доказе, него изјаве. Не помиње 
ме апсолутно, ни име, ни презиме, господине председниче. А сада каже, тукао је. Како 
може неко да га туче, поготову ако знамо да су људи у затвору, фигуративно речено, 
везаних руку. Па где ће тај, да ли је тај човек нормалан, поготову управник да туче. 

 
Председник већа: Немојте говорити фигуративно. Онда ће неко да протумачи 

да су заиста били везани. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Нисам ни ја у овом затвору везан. Али сам 

изолован.  
 
Председник већа: Ја не знам, Ви сте тако рекли, да су били везани, па онда 

фигуративно. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Не рукама, понављам, он је везан самим 

боравком, ту је везан, као и сваки човек који се нађе у притвору и у рату и у миру. Око 
издавања наредби за, да смо тукли људе. Па, то се мора доказати. Ако не помињу 
никако у свежем сећању затвореници да је било тога, како се 2018. свега сећају? 
Замислите чуда, 2018. сви су ме  препознали и слику, нећете веровати, и име и презиме. 
Како? Па не треба човек да буде пуно  објективан, па да назире одговор. Јел могуће да 
се неко боље сећа 2018., него 1994., 1995., за догађај који се десио 1992.? Па, то би овај 
суд морао узети у обзир, морао би узети у обзир. А на тражење мојих бранилаца, да се 
уведу додатни неки записници од сведока Тужилаштво, Тужилаштво то не да те, неће 
да их бар у расправи са нама, не, како се каже, да га не увредим, не, као нису битни и 
нећемо узети у разматрање. Е, то је најбољи термин, нећемо узети у разматрање те 
изјаве. Зашто нисмо сачекали још двадесет, педесет година, па да онда буду изјаве, како 
год хоћете да их режирамо. Вероватно су ту пуно... 

 
Адвокат Драган Крговић: Судија, ја се извињавам, можете само да га 

фокусирате да износи одбрану, да не даје анализу чињеница. Хусеине, молим Вас, 
концентришите се на изношење одбране. 

 
Председник већа: Немојте, то Вам нећу допустити, не, ни случајно. Устајете, 

нисам Вам дао реч. 
 
Адвокат Драган Крговић: Извињавам се. 
 
Председник већа: Говорите нешто што је недопуштено по ЗКП. 
 
Адвокат Драган Крговић: Ја се извињавам судија. 
 
Председник већа: Да му сугеришете како ће давати одбрану, не. Разумем Вашу 

жељу, она је, како да кажем, има смисла, али то се не може тако радити. Дакле, све што 
он прича, има везе са затвором, има везе са периодом за који је оптужен, он се 
изјашњава, то што сада врши анализу доказа, ја ћу га у једном тренутку прекинути. Али 
то није толико дуго, да би сада ја морао нестрпљиво да га прекинем. Доћи ће на своје, 
он није.  

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Брзо ћу завршити. Решења о привођењу људи, 

сам лично видео од стране војне команде. А додао бих још само, ако сам икоме за 
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време тих месец до месец и по мог боравка као управник у затвору, чвоку ударио или 
шамар, да бог да ме бог убио и ове секунде умро. То је све. 

 
Председник већа: Да ли је то све што сте имали да изјавите у Вашој одбрани? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, Ви сте мене, ако нећу бити груб, прекидали. 
 
Председник већа: Прекидао само из разлога који су допуштени и обавезни по 

Законику о кривичном поступку. Али, ја Вас сада питам, да ли је то све што сте имали 
да наведете у Вашу одбрану? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, сигурно сам нешто прескочио. Али ако буде 

прилике, ћу додатно. 
 
Председник већа: Сада ће Вам питања постављати тужилац и браниоци. 

Изволите. Питања за окривљеног.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:   Прво  бранилац иде. 
 
Председник већа: Изволите, тужиоче, хајте. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добар дан.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Добар дан. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Кажете на у  том поступку у Босни који се 

води против Вас, да је двадесет, тридесет окривљених, осумњичених.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Осумњичених. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Е, да ли знате ко су ти људи? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Знам. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко су? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Све оне које су помињали Ваши сведоци. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Хајте овако, ја да Вас питам именима.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Од тих двадесетак, тридесетак, једна је група 

већ правноснажно осуђена, има на ВЕБ страници Суда БиХ, то сам знао и прије доласка 
овде.  Случај Лаличић... 

 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Али, то није исти тај догађај. Како кажете 

да је то исти догађај, када су они већ осуђени, а тамо  се води истрага.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ви сте, могу да се обратим? 
 
Председник већа: Наравно. 
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Оптужени Хусеин Мујановић: Ви сте овде казали за рат 1992.-1995. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не, нисам то рекао. Рекао сам за, кажете, 

у Босни се поводом овог случаја води истрага против двадесет, тридесет људи. Ја Вас 
сада питам, да ми кажете имена, против кога се води истрага? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, ја Вам нећу та имена, ако не будем морао 

казати, обзиром да се само овде мени, за мене води поступак и да сам само ја ухапшен. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. 
 
 Председник већа: Дали сте одговор. Он није дужан да такав одговор да. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Наравно да није. Али могу да Вас питам 

следеће. Да ли Ви знате, ко су ти људи? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Знам. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Знате та имена? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, знам нека лично знам, а нека не. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не питам Вас да ли знате да ли њих 

познајете, него да ли знате имена људи против којих се води поступак? 
 
Председник већа: Тужиоче, ја сам рекао да то није битно и донећу одлуку. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Знате зашто је битно? 
 
Председник већа: Не, не. Ја одлучујем о томе. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро.  
 
Председник већа: Ако не одустанете од питања, ја ћу донети одлуку да га 

одбијем. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Сада следеће питање. А како знате 

против кога се води поступак у Босни? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Врло једноставно. То ћете се Ви сложити, надам 

се бар једном са мном. Поступак у Босни је почео да се води за ратни злочин против 
цивилног становништва, али не српске, него свих цивилних, за разлику од Вас.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не, ја, извините, ја Вас питам... 
 
Председник већа: Не можете прекидати окривљеног док износи одбрану. Он 

даје одговор сада. 
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Оптужени Хусеин Мујановић: Људи који су били ангажовани у затвору, који 
су већ били на саслушању код Тужилаштва, лично су ми рекли да се води поступак и 
против мене и они су ми казали да се води истрага за све три односно да су оштећена 
сва три народа, за разлику од Вас. Дакле, људи који су већ били на саслушању у 
Тужилаштву БиХ. Они су ни казали.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ја Вас питам за овај поступак, за 

Храсницу, за затвор у Храсници. Да ли се у Босни води поступак за Храсницу, не за 
цивилно становиштво, не за жртве? 

 
Председник већа: Изволите, браниоче. 
 
Адвокат Душан Игњатовић:  Имам приговор на овај начин, јер овде сада 

изгледа као да тужилац покушава озбиљније да пита. Ви сте му одбили ту линију 
испитивања. Ја приговарам  на овај начин.  

 
Председник већа: Прихватам.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  У истражном поступку... 
 
Председник већа: У предмету Храсница у Сарајеву, где год да се води,  није 

предмет оптужења, само радња. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Наравно. Али управо је то одбрана 

окривљеног, да ми овде судимо њему за злочине против Срба, а не судимо за злочине 
против  осталих.  

 
Председник већа: Тужиоче. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, ја ћу сада да Вас питам. Рекли сте 

да је у Храсници било и Хрвата и Бошњака поред Срба.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: У затвору мислите? 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  У  затвору. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Је л` то било у периоду за који сте Ви 

били управник? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: И прије мене, јер ја сам затекао те људе. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Рекли сте Буноза је био у затвору, зато 

што је одсекао главу једном Бошњаку. А Вас питам сада, а зашто су ови Срби били у 
затвору? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ти су Срби били, господине тужиоче, војни 

обвезници, ратно стање, ако сте пажљиво слушали, било је проглашено у БиХ.  Ви 
добро треба да знате шта значи ратно стање. Код нас су се, да нико лоше не схвати, 
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никога не потцењујем, и коњи били мобилисани, сви, животиње, а не здраво способно 
становништво, ма које националности. 

 
Председник већа: Не одговарате на питање. Ово што сада говорите, то није 

одговор на питање тужиоца. Зашто су ти људи били у затвору?  
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ја тачно не знам, али постоје наредбе о 

њиховом привођењу и то треба неко из безбедности да да одговор,  управник и овај мој 
врло частан и поштен човек који ме сада чува, начелник мој, не зна сваког у главу 
зашто ко од нас... 

 
Председник већа: Ја ћу преформулисати питање тужиоца, могу увек да 

интервенишем. Наредба, Ви сте правник, по образовању, и знате да разликујете, уверен 
сам да знате да разликујете, радили сте у затвору, у Истоку или како се зове. 

 
 Оптужени Хусеин Мујановић: Приштини. 
 
Председник већа: Приштини. Дакле, знате тај посао. Да би се неко нашао у 

затвору, притвору, мора да постоји одлука. Наредбом се уређује нечије довођење, 
спровођење и тако даље. Али по одлуци, дакле, решењу, пресуди и слично, он тамо 
борави. Ја могу да схватим рецимо да Ви терминолошку разлику баш добро не разумете 
или сте заборавили, у пензији сте и тако даље. Ви говорите сада о наредби. Шта 
подразумевате под наредбом? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Наредба је акт који обавезује потчињене. Не 

знам је ли кратко, реците. 
 
Председник већа: Не, није кратко и јасно. Ово је реч о наредбама... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: О привођењу. 
 
Председник већа: Саслушајте ме. По основу којих су они довођени, ти 

затвореници, о наредбама. Каква је то врста наредбе, ко је издаје и због чега? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Издаје је команда бригаде, а обрађује 

безбедност и обавештајци службе. 
 
Председник већа: То није било моје питање, ко шта обрађује. Дакле, у ком 

смислу та наредба и да ли Вас обавезује? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Да, да, јер ми је доведено лице и наређује ми се 

да га чувам. 
 
Председник већа: Да га чувате? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Да га чувам, да га заштитим и од спољашњег и 

унутрашњег евентуалног. 
 
Председник већа: Због чега? 
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Оптужени Хусеин Мујановић: Па, зато што је лишен слободе, а што се касније 
ће се испоставити, када су већ рат је узимао маха, а ја више нисам ни био у затвору, па 
сам чуо, да су људи требали се пребацивати зато што нема суда, ни цивилног ни војног, 
требали су се пребацивати за Зеницу зато што је Сарајево било у обручу. 

 
Председник већа: А шта пише у тој наредби? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Наредба са подацима овај, ја се не могу свега 

сетити свакога слова. Ево видите, пре... 
 
Председник већа: Није важно да се сетите слова, важно је да се сетите... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Наредба где ми се наређује, где се приводи за 

издају, за одбијање мобилизације и тако даље, значи везано све за рат, одбија 
мобилизацију. 

 
Председник већа: Је ли та наредба имала свој рок? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Нису ме колико ме сећање служи, временски 

није било ограничено.  
 
Председник већа: Није било  ограничено? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ја се не сећам. 
 
Председник већа: Како сте проверавали идентитет, истоветност лица које Вам 

је доведено? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, није моје било да проверавам, то је МУП, то 

је полиција радила војна, није моје било то да проверавам.  
 
Председник већа: Али, Ви примате човека мог имена и презимена, а да то 

нисам ја. Може ли се то догодити? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, вероватно си имали неке идентификационе. 
 
Председник већа: Не, Ви, Ви сте управник затвора, Вама се доводи онај ко је 

затворен.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, биле су службе, биле су, споменућу после 

људе који су били за то задужени. Ја сам само извршавао наредбу.   
 
Председник већа: Тако каже. Изволите, тужиоче. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Не знам те детаље поред добре воље. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Гузина Радован је човек од 70-80 година у 

то доба, је ли он био војни обвезник па је био? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ја то лице не знам, верујте ми.  

ПO 80
1



 22

 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је било жена у том затвору? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Било је жена. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  А на основу чега су жене довођене? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Исто на основу ове наредбе већ речене. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта,  да су одбиле мобилизацију? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Да или су радиле против како се, мислим да је 

нешто било колаборација, нешто, не могу детаља да се сетим. Али у сваком случају, су 
били нешто што се радило против БиХ, тако је мени речено. 

 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Колико је било затвореника када сте Ви 

дошли? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Негде око верујте ми, и ту ћу фулити, поуздано 

знам... 
 
Председник већа: Не морате, ако немате сећање на то, мислим, нисте Ви... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Било  је десетине, али не могу се тачно сетити. 
 
Председник већа: Немојте да импровизујете.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Не могу се тачног броја сетити.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Колико је било мушкараца, а колико 

жена? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Не знам ни тачан број, само је било више 

мушкараца. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Колико је било Хрвата? 
 
Председник већа: Да ли сте уопште водили такву евиденцију, пре свега? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Нисам, али су они мени казали. Када сам ја овај, 

примао људе, увек би ми неко скренуо пажњу овај је опасан или није опасан. И писало 
је тамо националност. Било је најмање два Хрвата.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Колико је било Бошњака? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Око десет, дванаест, с тим што је тај број, 

некада се пео и на више. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  А за који период говорите? 
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Оптужени Хусеин Мујановић: За тај период од месец до месец и по за који сам 
ја био ангажован у затвору.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли знате неко име Бошњака? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па знам. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко је био од Бошњака? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Сијарић. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта је он урадио? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Убио своју дјевојку. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли знате још неко име? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ма знам... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Да ли је било, да ли знате колико 

је било Срба? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па Срба је било негдје, ако се добро сјећам, 

петнаестак, шеснест у том моменту, али нисам ни то сигуран јер вјероватно постоји 
нека осцилација у два-три горе, доље, нисам сигуран заиста, али било је више Срба. 

 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи био је Хрват који је одсекао главу 

Бошњаку, био је Бошњак који је убио своју девојку и сада Вас поново питам а зашто су 
Срби били затворени? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па, ово је, ови су чак Бошњаци и што је врло 

чудно на једну наредбу сви ухапшени, па није писало зашто... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не, ја Вас питам за Србе, за Србе Вас 

питам, зашто су Срби ухапшени? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ја сам то већ рекао зашто су. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи због одбијања мобилизације. 

Добро. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  И не само то. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  И не само то. 
 
Председник већа:  Рекао је он. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  Ја сам то реко.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Када сам Вас ја питао, мени сте рекли да 

сте сазнали.... 
 
Председник већа:  Без предочавања. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Данас сте рекли да сте сазнали од 

људи који су саслушани у том поступку, а раније сте рекли да вам је то рекла 
адвокатица. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Тачно и то је тачно и једно и друго је тачно, и 

једно и друго. Адвокатица ми је то рекла, то је заиста, а ово сам чуо далеко прије од 
адвокатице, али ми је званичније од адвокатице. 

 
Председник већа:  Рекли сте то већ, то сте већ изјавили. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Сада Вас ја питам а што код тужиоца 

нисте рекли да сте чули од људи који су саслушани? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па ја нисам много шта... 
 
Председник већа:  Он је и данас износио разлике зашто је нешто променио или 

остао код онога, тако да... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ето, ја бих с тиме завршио. Ја нисам 

разумео разлог због чега се мења та одбрана. 
 
Председник већа:  Прочитаћете транскрипт и видећете да је он рекао свој 

разлог, сада да ли Вама одговара или не, то је већ друго питање, али прочитаћете 
транскрипт, он је јасно рекао из којих разлога мења одбрану. Је ли то све тужиоче? 

 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  То је све. 
 
Председник већа:  Хвала. Браниоци, пошто сте се устручавали да почнете да 

постављате питања, ја сам допустио тужиоцу да он први постави. 
 
Адвокат Драган Крговић: Не, не, хтео сам ја ипак једноставније. 
 
Председник већа:  По Законику о кривичном поступку ви сте ти, али пошто сте 

се устручавали остали да седите, ја нисам знао да ли немате или не и зато сам дао 
тужиоцу реч. 

 
Адвокат Драган Крговић:  Ако дозволите председавајући? 
 
Председник већа:  Наравно да ћу дозволити. 
 
Адвокат Драган Крговић: Кратко, везано за... 
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Председник већа:  Укључите микрофон ако га нисте укључили. Јесте, овамо не 
видим. 

 
Адвокат Драган Крговић: Господине Мујановићу, ако можете само 

једноставним речима да ми одговорите на питање без... 
 
Председник већа:  Нећете му Ви говорити како ће то да ради. 
 
Адвокат Драган Крговић: Моје прво питање које се односи да ли у том 

тренутку у време када сте ви били управник у Храсници постојао војни или цивилни 
суд? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ни један, ни други. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Који орган је у том тренутку доносио одлуке... 
 
Председник већа:  Одговорио је на то питање. 
 
Адвокат Драган Крговић:  О хапшењу, о притварању... 
 
Председник већа:  Одбија се постављено питање, окривљени је мало пре, пре 

два секунда одговорио на то питање. Врло детаљно, слажете се. Не знам шта бисте 
желели као одговор, али... 

 
Адвокат Драган Крговић: Ко је био када су вама довођена ова лица у притвор, 

који је орган, чије су то биле наредбе, те одлуке које сте... 
 
Председник већа:  Рекао је команде. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Хоћу конкретно да ми каже коју команду? 
 
Председник већа:  Па тако онда поставите питање, није ништа забрањено. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Команда 104. је надлежна команда, врх 

команде. Видите, наћете господине браниоче у изјави где је једног човека пустио 
Фикрет Преља командант бригаде, наћићете у изјави. Дакле, командант га је пустио, 
одговор ту лежи. 

 
Адвокат Драган Крговић:  Ко је био поред Вас у управи затвора? Ко је примао 

документа и физички вршио пријем тих притвореника? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Биберовић Неџиб и била је једна госпођа 

запошљена ту која је била административни радник члан управе, Хасија Чушко. 
 
Председник већа:  Добро, ја ћу вас допунити само са питањем. То су две особе. 

Шта је... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Би... 
 

ПO 80
1



 26

Председник већа:  Сачекајте питање. Шта је радила једна, мушкарац кога сте 
споменули чије име нисам упамтио, а шта је радила ова дама коју сте другу споменули? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Дама је била, ми смо тада, ако није вулгарно 

називали „куц мајстор“, те машине, дактилографкиња. 
 
Председник већа:  Добро. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Пристојније је рећи дактилографкиња, и била је 

одговорна за жене. 
 
Председник већа:  У ком смислу? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па, треба ли им шта, не треба, хигијенска 

средства, дакле оно што није за мушкарце. 
 
Председник већа:  У административном смислу Вас питам, да будем потпуно 

јасан. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  У административном смислу ствари од 

притвореника је узимао Неџиб Бебировић, такозвани депозит, старао се о хигијени 
мушкараца у мјери колико је могло и водио је сву администрацију, улаз-излаз папира. 

 
Председник већа:  Да ли сте имали архиву? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да, да, архива је постојала, та архива је мени 

кључни доказ оно што сам ја желио да ми се суди у Босни. 
 
Председник већа:  Како је изгледала архива? Значи опишите како сте водили 

архиву. Ја се браниоче, мислим узимам своје право. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  На врло једноставан и ја бих рекао аматерски 

начин због недостатка средстава и струје. 
 
Председник већа: Нисам питао шта је њена судбина била, него како је 

изгледала? Изглед. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ја не разумем питање. 
 
Председник већа: Не разумете питање. Имате архиву, шта се у ту архиву 

прилаже и на који начин се води евиденција одложене документације, ево сада сам Вам 
сугерисао, од које се архива састоји? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Сваки папир који уђе по основу притварања, 

наредбе, ту се архивира. Сваки папир који изађе из затвора тражимо логистичка 
средства, ту се архивира. 

 
Председник већа:  Да ли се водила евиденција затворених лица? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Свакако да да. 
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Председник већа:  Свакако да. На који начин се водила? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, једноставан. 
 
Председник већа:  Да ли је сваки затвореник који је дошао тамо и био затворен 

имао своју, примера ради, свој досије? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Не. 
 
Председник већа:  Не? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Не. 
 
Председник већа:  Па онда како то изгледа? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па једноставно. 
 
Председник већа:  Како знате колико имате на стању? Ко вам је болестан? Ко 

вам је због чега ту приведен? Који је основ његовог задржавања? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Доктор се бавио, имали смо сталног техничара 

медицинског запошљеног и два љекара именом поменућу, медицински техничар Дамир 
Лаличић, два доктора Енес Шахчић... 

 
Председник већа:  Хусеине, ја Вас ово нисам питао. Ја сам Вас питао како је 

изгледла архива и како су вођени подаци за затворена лица? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Врло једноставно, просто непрофесионално, 

рекао сам. На једном папиру је био... 
 
Председник већа:  Опет описно. Значи Ви мени конкретно говорите, а не 

описно, врло једноставно, просто. То није одговор. А можете да га не дате, можете да 
ускратите одговор, ако нећете да кажете, да одговорите на то питање, Ви немојте... 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Не да нећу.... 
 
Председник већа:  Али Вас ја питам, дакле Ви сте управник затвора и нисте 

дошли као човек, можете стајати, ја само ово питање, хтео сам да интервенишем. 
Дакле, радили сте у затвору, имате искуства, имате велико искуство пре него што сте 
дошли овде у Храсницу, знате како се води евиденција, кажете да сте поносни на онај 
рад у затвору у Приштини. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  И те како. 
 
Председник већа:  Е, и сада Вас ја питам како се конкретно водила евиденција 

затворених лица? 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  Па ја бих радије остао суздржан пошто је 
човјек Неџиб Биберовић водио ту евиденцију, вјерујте ми, и управника у Приштини да 
питате о томе не знам да ли би Вам рекао. 

 
Председник већа:  И сада ћу Вам указати на једну контрадикторност коју сте 

мало пре рекли, пустићу браниоца даље да поставља питања. Дакле Ви сте рекли када 
сте видели наредбу писало је уз наредбу „овај изузетно опасан, овакав, онакав“ и тако 
даље.  

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па то сам рекао.  
 
Председник већа:  Значи Ви сте видели сваки документ? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да. 
 
Председник већа:  Где сте га после одлагали? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Имали смо фасциклу за улазе, документе за 

излазе у плакару. 
 
Председник већа:  Како сте знали колико вам је људи на стању? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па увијек сам знао. 
 
Председник већа:  Како сте знали? Како? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па свако ју..., па како не бих знао господине 

судија. 
 
Председник већа:  Добро. Изволите. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Господине Мујановићу, поред ових лица која сте 

поменули, можете ли нам рећи ко се старао о стању здравственом притвореника и да ли 
је постојало неко лице? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Дамир Лаличић је по формацији војној био 

медицински техничар стално запошљен у притвору, мислим да су то и свједоци 
Тужилаштва помињали. Најмање једном, можда и двапут, по потреби и више су 
долазила два већ поменута љекара. 

 
Адвокат Драган Крговић:  Мало се само задржите. Одговорите ми на питање, 

како су се звали ти лекари? Само одговорите шта Вас питам, извињавам се. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Мушан Берило, доктор Мушан Берило и доктор 

Енес Шачић. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Колико често су они долазили? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: По мојим сада сјећањима једном-двапут 

седмично, а некад по потреби и више. 
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Адвокат Драган Крговић:  Да ли су биле дозвољене посете притвореницима? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Јесу, двапут мјесечно колико се сјећам. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Кажите ми, како се звао тај притвор? Назив, је ли то 

био затвор, притвор и то тело, тај орган чији сте Ви били шеф? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Звао се Војни притвор обзиром да није имало 

цивилну власт. 
 
Адвокат Драган Крговић: Хајте молим Вас само ми одговарајте на питања, 

само како се звао? 
 
Председник већа:  Браниоче, опомињем Вас сада. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Војни притвор. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Војни притвор. Од ових лица која сте поменули да 

су били припадници Армије БиХ, рекли сте за двојицу тужиоцу за шта су били 
осумњичени и оптужени, шта је са овим осталима? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Исто су били оптужени за овај што сам рекао 

масакр, а било је људи који су због одбијања мобилизације... 
 
Председник већа:  Рекао је то већ.  
 
Адвокат Драган Крговић: Питам за припаднике Армије БиХ? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Припадници Армије због одбијања наређења и 

мобилизације су били притварани. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Колико дуго су се задржавали? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Неки су остајали после мене, а неки су кад су 

изразили жељу да ће испоштовати наредбу, а по одлуци безбедњака то је случај за 
безбедност, они су то обавили, радили. Мени је само било битно да дође папир... 

 
Председник већа:  Одговорите на питање браниоца колико су се дуго задржали 

ти... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па има људи задржавали су се дуже, има краће. 

Има људи који су остали до краја па су '94., '95. изашли. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Друго, молим Вас, питање, да ли су притвореници 

ови који су били у притвору и Срби и ових других националности били саслушавани од 
неког органа? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Јесу, ето што, показаће, јесу.  
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Адвокат Драган Крговић: Ко је тај? Да ли знате име тог човека, тог 
истражитеља који је вршио испитивање? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Знам, знам не једног, више њих. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Можете ли ми рећи имена? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Најчешће име у потпису је било Незир Аган, 

поред њега Енес ако не фулим с презименом, Скејић, тако некако, Авдија, не знам му 
презиме и на крају сам пар аката о саслушању добијао ту гдје смо архивирали папире, 
Вахид Алађуз, то су били све безбедњаци. 

 
Адвокат Драган Крговић:  Кажите ми ко је доводио људе у притвор? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Војна полиција. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Ко је био командир Војне полиције? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Мунир Хоџић. 
 
Председник већа:  Је ли то име или презиме? Мунир Хоџић. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Мунир име, Мунир Хоџић, презиме Хоџић. 
 
Председник већа:  Одакле је Мунир Хоџић? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Из Храснице. Колко ја знам из Храснице и ту 

постоји могућност да не знам, да нисам исправно, у Храсници је живио. 
 
Председник већа:  Добро. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Још да Вас питам везано за пуштање из притвора, 

излазак из притвора. Ко је доносио одлуку? На бази чега сте ви пуштали људе из 
притвора? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  На основу команде и главних људи у команди, 

војној команди. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Јесте ли добијали писмену одлуку о томе? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Увијек писмену, никад усмену нико није 

пуштао на усмену. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Друго што сам хтео да Вас питам, када сте давали 

исказ везано за храну, рекли сте војнички казан. Где се... 
 
Председник већа:  Није рекао казан, него храна. 
 
Адвокат Драган Крговић: Можете ли ми рећи је ли то била храна посебно 

припремана или је то била храна за војску? 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  То је била храна за све, за војнике, за цивиле, за 

избјеглице и не избјеглице, за све живо што се налазило на тој територији. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Је ли то храна коју сте ви јели? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Лично ми јели. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Да ли је притвореницима било омогућено добијање 

пакета? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Јесте. 
 
Председник већа:  То је рекао браниоче. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Да ли је то важило за све? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Апсолутно за све. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Друго што сам хтео да Вас питам, у Тужилаштву 

нисте се изјашњавали детаљно око тога, да ли сте Ви наредили у ноћи између 02. и 03. 
августа извођење притвореника и одвођење у бункер и њихово батињање? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ја ту нисам ни био. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Друго, да ли сте Ви лично тукли Вуковић Мирка? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Никада. 
 
Председник већа:  Рекао је то већ. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Опростите, изјаве оне, видећете да не помињем? 
 
Адвокат Драган Крговић: Не, не занимају ме изјаве, не занимају ме коментари, 

само ми одговорите на питања, што је могуће, само секунд. Друго, кад су у питању 
услови и да кажем ...01.20.43..(неразумљиво) притвореника, да ли је Вама за време док 
сте били управник војничког притвора пријављено од стране стражара или од стране 
притвореника неко насиље према њима? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да ли сам ја приметио? 
 
Адвокат Драган Крговић:  Не, да ли Вам је пријављено? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Никада, никада ми није пријављено ни за 

Бошњаке, ни за Хрвате, ни Србе да је злостављање. 
 
Адвокат Драган Крговић:  Хвала. 
 
Председник већа:  Немате даљих питања.  
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Адвокат Душан Игњатовић: Пар питања. Да ли Вам је познато име Фикрет... 
 
Председник већа: Хоћете само у записник... 
 
Адвокат Душан Игњатовић: Душан Игњатовић адвокат, бранилац. Да ли Вам 

је познато име Фикрет Превљак? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Јесте. 
 
Адвокат Душан Игњатовић:  Ко је био Фикрет Превљак? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Командант бригаде. 
 
Адвокат Душан Игњатовић:  Мало пре Вас је судија питао за наредбе о 

догађају, да ли је постојало решење, а претпостављам да знате разлику између решења 
и наредбе, решење о притварању да ли је постојало? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Нисам.. 
 
Председник већа: То сам га питао браниоче, то је сувишно питање, нећу 

допустити одговор. Он је рекао како је то изгледало и тако смо то и унели, односно 
тако је то ушло у транскрипт. Сада ако га, ово би било сугестивно. 

 
Адвокат Душан Игњатовић:  Добро. Каква је била сиутација у Храсници у 

периоду у септембру месецу... 
 
Председник већа:  И то је испричао, не знам шта желите као одговор. Браниоче, 

пре него што одлучим да ли ћу дозволити ово питање, он је описао где су се налазиле 
линије раздвајања, да је било у потковици и тако даље, све је описао, на колико метара 
се налазило на појединим местима разграничење, све је то описао у слободном 
излагању. 

 
Адвокат Душан Игњатовић:  Добро. Пошто је све ово прошло, и пошто се 

изјаснио да је ту био у септембру месецу ако сам добро... 
 
Председник већа:  У августу. 
 
Адвокат Душан Игњатовић:  У септембру месецу '92. године нисте били 

управник затвора? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Почетком септембра '92.  
 
Адвокат Душан Игњатовић:  У оптужници стоји да сте неутврђеног дана 

почетком септембра '92. године заједно са НН Фаруком и још два НН припадника 
притворске страже мучили и телесно повређивали оштећеног Сава Пејића. Да ли је то 
тачно? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Прво се не сјећам Саве Пејића, а друго човек 

под тим именом није ми познато да је био ико од запошљених у затвору. Ја се заиста не 
могу сјетити да је ико био под тим именом. 
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Адвокат Душан Игњатовић:  Не постоји значи НН Фарук? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па не постоји, али не знам да ли ће ми 

дозволити, не постоји колико мене сјећање служи, човјек са тим именом наиме није 
постојао. 

 
Председник већа:  Ја ћу Вам поставити неколико питања. Пре свега реците ми 

где су се налазиле просторије, о томе нисмо никако причали, Ви у вашем слободном 
излагању, а нико Вам није поставио то питање. Где су се налазиле просторије тога 
затвора? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  У гаражама. 
 
Председник већа:  У гаражама. Како је то изгледало? Опишите. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па то је било од тврдог материјала између двије 

зграде подоста заклоњено од залуталих метака, а од граната и од правца аеродрома и 
дјела Илиџе на удару. 

 
Председник већа:  Хусеине, када Вас питам како је изгледала.... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Од тврдог материјала. 
 
Председник већа:  Од тврдог материјала, добро, то је било сазидано, како су 

изгледале просторије? На који начин су биле одвајане једна од других? Да ли је било 
санитарних чворова? Сачекајте питање, пошто сам ја очекивао да ћете Ви то сами рећи, 
али ево ја ћу Вам поставити низ подпитања да бисте одговорили онда детаљније. Да ли 
је било санитарних чворова? Да ли је било текуће воде? Да ли је било врата? Да ли је 
било отвора да људи могу да дишу? Колико је људи било у тим затворским ћелијама да 
их тако назовем, колико је било ћелија? Како су биле повезане? Ко је тамо био чувар? 
Ево, за почетак та питања, па ћемо даље. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Дакле, то су биле гараже преуређене за колико 

је могуће било за одвајање ћелије од ћелије. 
 
Председник већа:  Колика је била површина једне ћелије? Можете ли да... 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па не могу се тога... 
 
Председник већа:  Апроксимативно, значи отприлике, отприлике. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Колко једна може бити гаража величине. 
 
Председник већа:  Значи једна гаража једна ћелија? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да, да. 
 
Председник већа:  То хоћете да кажете? 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  Да, с тим што... 
 
Председник већа:  Једна гаража једна ћелија? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да, с тим што су двије биле преграђене јер су 

биле огромне, баш су биле огромне, па су биле преграђене. 
 
Председник већа:  Каква су врата била на тим гаражама? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Дрвена сазидана. 
 
Председник већа:  Да ли су оне биле зазидане тамо где су она гаражна врата па 

су биле зазидане па су уместо тога стављена врата или су то била гаражна врата која 
су... 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Не гаражна, била су дрвена врата. 
 
Председник већа:  Јесу ли биле зазидане са чела? Како су изгледале? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Врата? 
 
Председник већа:  Не, него гараже, зидови? Дакле имате гаражу која има три 

зида и спреда има гаражна врата. Да ли су остала гаражна врата или су вршене 
преправке тако што је... 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па ја сам већ рекао адаптиране за те услове. 
 
Председник већа:  Ја не могу то да знам, ја не знам ни које услове, ја нисам 

тамо никад био, нити сам боравио у таквој једној просторији и овде морате због 
записника, ја Вам дозвољавам али пошто сам вам дао могућност да Ви то сами 
испричате, морао сам да Вам поставим низ питања да ми детаљно одговорите. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Дакле та улазна гаражна врата су била сазидана 

и остављен је био простор за врата, собна врата дрвена. Биле су горе отворени, како се 
то каже, отвори, изнад цијелих врата отвори и са стране су биле тамо где су биле 
вањске гараже имале су отворе. Сад који облик, вероватно мањи отвор, не знам. 

 
Председник већа:  Колико је било таквих отвора укупно, можете ли се сетити? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Свуда су били ти отвори који су дозвољавали 

да се изађе, да зрак циркулише, а негде су били и отвори горе, па са стране, цијеви  су, 
не смем то казати јер... 

 
Председник већа:  Кажете да су била дрвена врата, да ли су та врата била 

обезбеђена? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па јесу. 
 
Председник већа:  На који начин? 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  Па биле су обичне оне... 
 
Председник већа:  Резе? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Резе, обичне резе. 
 
Председник већа:  Да ли је неко стајао испред тих врата? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Не нон-стоп, али била је дежурна служба 

стално присутна. 
 
Председник већа:  Шта значи дежурна служба? Да ли је била стража? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да. 
 
Председник већа:  Наоружана стража? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па само вањска је била наоружана. 
 
Председник већа:  Где то вањска? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  На улазна врата. 
 
Председник већа:  Где су била улазна врата? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  То је комплекс, под једним кровом више 

гаража, то сам заборавио казати. То су више гаража под једним кровом, е сад су имали 
овамо један улаз главни, а овамо један излаз, то је било прије рата. Овај излаз је, колко 
се ја сјећам био тамо затворен и тамо су избеглице користиле, односно станари зграде у 
случају жестоких гранатирања као што је било, склањали би се у подрумске просторије 
зграда које су биле сасвим... 

 
Председник већа: Само нешто да разјаснимо. Ја мислим да сам схватио али 

ипак овде не треба ништа оставити на тумачење. Реч је о надземним гаражама? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Ове да, ове да, а тамо... 
 
Председник већа:  Само о њима и питам, ја не питам за остале гараже. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па дијелом су биле, једна страна је била допола 

у земљи, а одувуд није, него равна са земљом. Дакле, насипи, како се то каже. 
 
Председник већа:  Чекајте, да ли је целом висином она била над земљом? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Са једне стране гараже су биле равне са 

асфалтом, ништа није било у земљи, са друге стране су биле допола. 
 
Председник већа:  Добро. Колико је укупно било тих гаража? 
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Оптужени Хусеин Мујановић:  Гаража је ту било 30, 50, бога питај, али за 
затворске намјене било је по потреби. Некад се кретало четири-пет, некад десетак, све 
зависи од потребе. 

 
Председник већа:  Тих гаража. Јесу ли на свакој гаражи вршене преправке пре 

него што су у њу ушли људи? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да. На многима су извршене преправке а никад 

нико није ни ушао, него су једноставно биле у припреми. 
 
Председник већа:  Није ни ушао. Добро. И свака је изгледала на овај начин на 

који сте описали имала отворе за ваздух, како кажете? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Да, истина је да није било санитарног чвора, 

истина је да су се повремено људи водили на купање, а жене су имале посебну 
просторију па су се купале на начин како су... 

 
Председник већа:  Када кажете „повремено“, шта под тим подразумевате? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић:  С времена на вријеме. 
 
Председник већа:  Јасно ми је да је то с времена на време, али то мора значити 

неки термин. 
 

Оптужени Хусеин Мујановић: Нисам упућен у то, верујте ми. Била је задужена 
госпођа поменута за то. 

 
Председник већа: Па за жене, али ја Вас питам и за мушкарце и за жене. Дакле, 

Ви сте особа која по својој функцији врши контролу свих у затвору, и запослениих и 
оних који се тамо налазе лишени слободе. Дакле, Ви сте управник затвора. И ја Вас 
питам, што сте одговорна особа били тада, ја Вас питам, како се та хигијена 
спроводила? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Била је просторија где су се купали мушкарци, 

где су се биле куиале жене, али не, нисмо имали воде, ни слободни људи нису имали 
воде, а ни затвореници.  Није имало у изобиљу, али нико није био жедан. 

 
Председник већа: Где се налазила та просторија и како се хигијена обављала, на 

који временски период? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Не знам, временски, али није дуго, не знам. 
 
Председник већа: Шта значи, није дуго? Морате определити. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Не знам, верујте ми не знам. Хигијеничар је био 

задужен за то. 
 
Председник већа: То је одговор. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Е зато би то било добро да смо... 
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Председник већа: Где су људи затворени вршили нужду? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: У кантама у собама и празниле су се бар три пут 

дневно. 
 
Председник већа: Једни пред другима или сте имали? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, био је неки заклон, за вршење нужде, било 

је ћебе оно су импровизовали и картонима, прецизније, картонима су били 
импровизовали. А жене где су вршиле, претпостављам да су исто.  

 
Председник већа: У шта су вршили нужду? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: У кантама. 
 
Председник већа: Каквим кантама? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Кибле смо их звали, специјалне канте. 
 
Председник већа: Специјалне или обичне канте за воду? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Не обичне, него канте које не смрде, када се 

затворе. 
 
Председник већа: Када говорите о храни, како су јели људи? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Мислите колико су јели или како су јели? 
 
Председник већа: Не, прво питам, како су јели, из чега? У шта се сипала 

садржина онога што се звао оброк? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Имали су тањире, тањире, кашике. 
 
Председник већа: Имали су значи посуђе? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Да, свако је имао своју посуду. 
 
Председник већа: Како је дељена храна? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Једнообразно, колико се имало, колико се 

могло. Ништа више, ништа мање од нас. 
 
Председник већа: Када питам како је дељена храна, прво, колико пута дневно 

су добијали, а онда на који начин им је то давано? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Сваки војник, сваки грађанин је добијао два 

пута, толико су и притворена лица јела. У 24 сата два пута. 
 
Председник већа: Ко им је доносио храну? 
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Оптужени Хусеин Мујановић: Кухиња је била задужена за доношење и кувар 

је то сипао. 
 
Председник већа: На чему су ти људи јели? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ту где су спавали, ту су и јели. 
 
Председник већа: А где су спавали? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: На већ сам рекао, на тим из спортских сала, 

струњачама су спавали, на ћебадима. 
 
Председник већа: Како су се пресвлачили људи? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па претпостављам. 
 
Председник већа:  Да ли знате или претпостављате?  Ви сте управник затвора.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Никада нисам видео пресвлачење нити сам о 

томе размишљао. 
 
Председник већа: Нисте размишљали о пресвлачењу људи који се ту налазе 

месецима? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, нисам размишљао, јер никог нисам видео 

голог. 
 
Председник већа: То је Ваш одговор. Реците ми, да ли су људи били прегледани 

када су довођени у тај ваш затвор?  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Сваки минут оног момента када уђе, 

притвореник када га добијемо, оног момента Дамир Лалић га прегледа и ако има 
притужбе, жалбе на здравље, долази један од поменутих лекара. 

 
Председник већа: Притужба на здравље? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ако су имали. 
 
Председник већа: Да ли се неко од тих људи жалио да је тучен? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Мени лично не, а ја не знам, а људи који су 

процесуирани у Сарајеву, на суду су изјавили да нису. 
 
Председник већа: Да нису.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: А мени су исто лично рекли да нису. 
 
Председник већа: Ни, значи Ви немате ниједан случај, сачекајте питање, немате 

ниједан случај којег се сећате, да Вам се неко од затворених лица у затвору у коме сте 
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Ви били управник, пожалио да га је неко тукао од особља, односно запослених у 
затвору? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Мени нико ни од притворених, ни од службених 

лица није никада пријавио тучу, злостављање и малтретирање. Али, ја никада не могу 
рећи да није било. Међутим, ја кад год сам видео неког затвореника, ја нисам приметио 
то и ја нисам ни улазио пуно код њих.  

 
Председник већа: Е сада долазимо на то питање. Дакле, као управник или у 

својству управника, колико сте често обилазили затворенике да се уверите да је све у 
реду и да су хигијенски услови макар на минималном нивоу, да ли им шта недостаје? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, био је задужен човек за то. Ја нисам улазио. 
 
Председник већа: Ја питам Ви. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ја сам ријетко улазио. 
 
Председник већа: Шта  то значи, ретко? Дајете описне одговоре. И то је 

одговор. Наравно, ја ћу мислим потпуно је прихватљиво. Али ако можете да се сетите 
кллико је то било периодично? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Па, човек који је био задужен за то, 

свакодневно и он је мени подносио извештаје.  
 

Председник већа: А реците ми, шта сте Ви онда, ако нисте обилазили 
затворенике, ако нисте водили евиденцију њихову, ако нисте радили све ове послове о 
којима смо сада причали, шта сте Ви као управник затвора радили, шта су била Ваша 
задужења? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Највећи део мог ангажмана је ту био у писању 

дописа надлежнима за гардеробу, храну, смештај, а бар сам пет пута тражио измештање 
затвора, за шта постоје аутентични докази и био сам сконцентрисан на вањско 
обезбеђење и на тражење људи пошто смо пуно имали напада на затвор, плашио сам се 
да ми ко не страда. Дакле, највише сам се ангажовао на прибављању што бољих услова 
за затворенике.  

 
Председник већа: И то је описан одговор.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Е видите, још нешто. Ја сам ако ми дозволите. 
 
Председник већа: Наравно. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ја сам по Тужилаштву Србије злочинац. По 

ставновништву Храснице... 
 
Председник већа: Не, него по квалификацији из оптужнице. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је, то је боље. По становништву Храснице, 

ја сам издајник, јер сам, како они кажу, „штитио четнике“. Жао ми је што нисам сликао 
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натписе на кући мога оца, шта су ми писали Бошњаци. А то ко није помагао људима, 
није могао стајати.  

 
Председник већа: Е сада, када већ спомињете Бошњаке, рекли сте у Вашем 

неометаном излагању, да су Бошњаци револтирани због стања на ратишту, кажете, 
често упадали, ако сам ја добро упамтио, формулацију коју сте употребили, често 
упадали или покушавали да упадну у затвор. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Покушавали је исправније. 
 
Председник већа: Исправније?  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: А било је и упада, један сам већ описао. 
 
Председник већа: Добро. Хајде ми опишите, како је изгледао тај упад? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Сећам се момента када сам се ту задесио. Био је 

негде први сумрак. Датум не знам, немојте ме држати за реч. Сери Зибро је био на 
улазним вратима. Наишла су три човека поменута, мало пре сам дао имена. И пошто је 
човек био са унутрашње стране врата, неко је закуцао на врата. Морам то описати 
сликовито. Питао је, „ко је?“, каже, „војна полиција, доводимо вам притворенике нове“. 
Човек је отворио, тројица са пушкама у њега уперили, нигде затвореника. Упали су и 
Рашид Деловић је рањен приликом пуцања. А људи су били ... 

 
Председник већа: А да ли је рањен или је страдао неко од затворених лица? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Никада, ни рањен ни страдао, одговорно 

тврдим. Нису их могли ни видети, јер одмах је стража скочила, а није нам далеко била 
полиција војна, где су аутоматски људи звали,вањско обезбеђење. 

 
Председник већа: Значи, Ви тврдите да за време Вашег, хајде да кажемо, 

боравка, мандата или како да га назовемо, тог периода у коме сте Ви били управник, 
никада ниједно лице споља није ушло у затвор и вршило насиље над затвореним 
лицима? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ја да знам, није. Да ми је пријављено, није. Али 

ја нисам двадесет четири сата био у затвору. Међутим, знало би се да је ноћу неко 
упадао, знало би се.  

 
Председник већа: Говорите тако као да Ви нисте били управник, такав се 

утисак стиче. Управник са ингеренцијама или са влашћу коју сваки управник мора да 
има, одговорност, дакле, знало би се. Да ли сте Ви имали извештаје Ваших подређених? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Нисам, господине судија, а поготову... 
 
Председник већа: Па, како се врши управа, него преко извештаја, стања и 

контроле над оним што Вам је поверено као управнику? 
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Оптужени Хусеин Мујановић: Па, сигурно да би то са аспекта да није рат боље 
било, драстично боље било него у таквим хаотичним стањима, сигурно. Међутим, ја 
нисам упознат и добио никаква сазнања да је ико икада злостављан са стране.  

 
Председник већа: Јесте ли имали дневне извештаје као управник да сте 

добијали свакодневне или дневне јутарње извештаје, о стању, о бројном стању, о 
здравственом стању, о инцидентима који су се догађали, током протеклог дана у том 
затвору чији сте били управник? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ноћна смена није могла отићи кући а да се не 

види са мном и да ми не поднесе извештај, свакодневно. 
 
Председник већа: Да ли су то били писмени извештаји које сте после тога били 

дужни да архивирате? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Писмени... 
 
Председник већа: Јер се сваки такав извештај архивира, књига тих извештаја. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: То постоји у Архиви БиХ, сваки извештај. 
 
Председник већа: Не питам ја за Архив  БиХ, ја питам за архив који сте Ви 

водили  у затвору? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, то је тај мој,  то је тај наш. 
 
Председник већа: У затвору као управник затвора? За тај Вас архив питам. 

Дакле, рекли сте да је постојао архив. Питао сам Вас прво за досијее затворених лица. 
То нисте знали да опишете, рекли сте да није  таквих било. Сада Вас питам, да ли је 
постојао архив у коме се бележило дневно стање у затвору? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Постојао је. 
 
Председник већа: Постојао? Ко га је водио? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Неџиб Биберовић у сарадњи са дежурном 

службом претходној, која предаје смену.  
 
Председник већа: Да ли сте Ви сваки такав извештај прочитали? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Јесам, јесам, сигурно јесам.  
 
Председник већа: Да ли сте парафирали сваки извештај да сте га прочитали? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па нисам оног момента, али бих слушао 

сазнање да ми не, од некуд не чујем, можда седмично, петнаестодневно су 
потписивани, али сви.  

 
Председник већа: Да ли је извештај који није парафиран, могао бити 

архивиран? 
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Оптужени Хусеин Мујановић: Па, архивира се када се заврши акт, не може се 

архивирати док се не заврши. Имали смо... 
 
Председник већа: Нисам Вас разумео. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: То су била радна документа. Када се заврши 

радни документ, архивира се. 
 
Председник већа: Чекајте, није он направљен зато да би постојао, већ да би 

имао своју сврху, намену. А то је да се управник затвора извести и да то буде писмени 
документ који ће да сведочи о томе, какво је стање било у затвору протеклог дана. 
Дакле, какав је смисао да се он архивира, чим се сачини? Ваљда га прво Ви морате као 
одговорно лице, као онај коме се тај извештај подноси, ја тако тумачим. Можда тако 
код Вас није било, можда се то другачије радило, можда сте имали другачије прописе. 
Али то је редован ток ствари. Дакле, Вама се сачињава извештај? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Да. 
 
Председник већа: А Ви онда би требали шта? Да ли сте Ви слали извештаје 

ономе ко Вам је та лица послао у затвор? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, они су више долазили да сачињавају, да 

прочитају и ако има шта ново. Али рекао сам Вам, извештај јутарњи, држао сам у 
радној ладици и када бих био сигуран да се ништа није десило, потпишем, архивирам и 
извештавам команду само ако има измена. 

 
Председник већа: Значи, то када Ви кажете, да када бих био сигуран да се 

ништа није десило, то значи када бисте  проверили тачност тог извештаја. Је ли то то 
значи? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Коначно смо се разумели.  
 
Председник већа: Нисмо морали толико да идемо широко, могли сте да кажете. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Верујте, ја имам повећан крвни притисак, па ме 

гуши... 
 
Председник већа: Имам и ја. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: А колики Вам је притисак? 
 
Председник већа: Па сада, нећемо ћаскати, али кажем, сви ми имамо проблем. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Не, него када бисте чули колики је мој 

притисак, онда би ме разумели. 
 
Председник већа: Тако да, то није разлог да.... Разумемо се ми без тога. Следеће 

питање, који је начин комуникације био Ваш са оним са том командом коју сте мало 
пре спомињали? 
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Оптужени Хусеин Мујановић: Имали смо телефон пољски такозвани, не знам 

да ли знате шта је пољски телефон.  
 
Председник већа: Знам. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Само индиректно између два саговорника. И то 

је то. 
 
Председник већа: Јесте ли Ви њему подносили извештаје о стању у затвору? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ја сам њему подносио извештаје и мали милион 

замолница писао у каквом се стању налази затвор, како, у каквим условима живимо, 
како нас притишћу са свих страна, где смо  негде... 

 
Председник већа: Опет описно. Ја Вас питам, јесте ли имали извештај, да ли сте 

ишли према њему? Ви кажете, он је био тај, није било цивилне власти, била је војна 
власт. Оличење војне власти је био војни командант.  

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је. 
 
Председник већа: Он је Вама претпостављам, био надређени.  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је. 
 
Председник већа: Он Вам је потписао то решење. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Које, о привођењу? 
 
Председник већа: Не, него ово решење којим сте, којим сте смењени? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Разрешен. 
 
Председник већа: Разрешен. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је. 
 
Председник већа: Е. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Које ја никада нисам добио. 
 
Председник већа: Добро. Али свеједно, значи Ви кажете он је тај који се за све 

пита, он о свему одлучује, он је војна власт. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је. 
 
Председник већа:  Ваш однос према тој војној власти, тој власти јединој је био 

однос подређеног према надређеном. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је. 
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Председник већа: Какву сте Ви обавезу извештавања имали према њему? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Свако јутро када би дежурни официр бригаде 

хтео да преда дужност, морао се чути са мном или дежурни да га телефонским путем 
извести и писмено ако затражи он.  

 
 Председник већа: О чему? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: О стању ако је било проблема или је било. Ако 

није било проблема... 
 
Председник већа: А како сте Ви знали је ли било проблема или није било 

проблема? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Па, ја сам то у сарадњи, рекао сам Вам мало 

пре, није могла да оде служба претходне ноћи кући, да се не консултује са мном или са 
мојим замеником, односно, ком би ја рекао у мом одсуству овај ће. 

 
Председник већа: Шта по Вама значи, консултује? Да ли да Вас извести? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Јесте, па да. 
 
 Председник већа: Значи, Ви сте били дневно извештавани о сваком догађају и 

о стању у затвору? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Да. 
 
Председник већа: И Ви сте то Ваше сазнање, свако јутро путем пољског 

телефона, преносили дежурном у команди? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Уколико није имало проблема. Ако их је било, у 

смислу... 
 
Председник већа: Чекајте, чекајте. Шта значи уколико није било проблема?  
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Ако је неко нападао, ако се десила, као што смо 

имали, рекао сам Вам, опасне људе у затвору, ако је било побуне, ако је било галаме, 
злостављања, туче, или нечега сасвим десетог.  

 
 Председник већа: И шта онда? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Извештавам овај. 
 
Председник већа: Значи, Ви сте га извештавали свакако или? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Усмено ако нема проблема, а писмено детаљно 

описати проблем и послати команди бригаде. 
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Председник већа: Значи, Ви сте свакако извештавали свако јутро дежурног у 
касарни? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић:  Уредно, ја или мој заменик. 
 
Председник већа: Само да поновим, пошто имамо проблема очигледно, не 

разумем Вас неке ствари. Значи, ако није било проблема, онда је то било усмено. Ако је 
било икаквих проблема, онда сте састављали писмени извештај? 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је. 
 
Председник већа: Је ли тако како ја питам? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Тако је. 
 
 Председник већа: То значи, да сте Ви свакога дана били у потпуности 

информисани о стању у затвору? 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Да, с тим, молим Вас, с тим што питањем 

здравља се бавио човек већ поменути и ова два доктора и што год су они написали, ја 
нисам сумњао. 

 
Председник већа: Да ли има додатних питања? Бранилац. Имате ли Ви још 

нешто да изјавите евентуално? Дакле, имаћете прилику током суђења. 
 
Оптужени Хусеин Мујановић: Е па онда бих радије, јер сам имао шта питати, 

међутим, заборавио сам.  
 
Председник већа: Питати Ви не можете никога. Али овај можете да изнесете 

још нешто, биће прилике значи у току прегледања документације, у току испитивања 
седока. Можете сведоке, овде немате, од овде присутних, немате кога шта питати. Овде 
само одговарате на питања.  Сведоке можете питати, вештаке и тако даље. То ћете бити 
упознати. Можете се вратити на своје место. 

 
Оптужени Хусеин Мујановић: Хвала, живели. 
 
Председник већа: Довиђења. 
 
Због окончања планираног извођења планираних доказа, саслушања 

окривљеног, ми смо за данас завршили.  
 
Адвокат Душан Игњатовић: Душан Игњатовић, бранилац. Имамо процесни 

предлог.  
 
Председник већа: Ја сам Вас мало пре питао. 
 
Адвокат Душан Игњатовић:  За притвор. 
 
Председник већа:  А добро, изволите, изволите, имате право.  
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Адвокат Душан Игњатовић: Наш брањеник је у ситуацији да је у Београду у 
притвору већ дуже времена и притвор му се продужава све време по тачки 1. Ми смо 
добили сагласност из Новог Пазара дакле да уколико би овај суд нашао да је оправдано 
да му се мера притвора замени неком блажом мером, да би могао да буде у Новом 
Пазару на овој адреси.  

 
 Председник већа: Издиктирајте ту адресу. 
 
Адвокат Душан Игњатовић: Хајдар Пашић Мухамед из Новог Пазара, улица 

Миодрага Коматине, власник породичне стамбене зграде постојеће у улици Миодрага 
Коматине број 25 у Новом Пазару. Дакле, ми смо више пута истицали овде да се 
продужава притвор по тачки 1. Ми сматрамо да нема иначе смо износили, да нема 
разлога да буде по тачки 1, поступак се води у Босни и Херцеговини. Уколико би 
отишао у Босну и Херцеговину, чак и да замислимо да може да побегне у Босну и 
Херцеговину, тамо не би побегао од правде, а у Црну  Гору уколико би дошао да има 
држављанство такође, био би враћен назад овде. Дакле, у овом смислу а такође став је 
разних институција да сама околност да ли неко може да напусти или не може уколико 
је једноставан прелазак границе такав да не би требао да буде разлог за притвор, 
поготову после свих ових месеци колико је он у притвору, тако да у том смислу ми 
предлажемо да се притвор укине и да му се одреди блажа мера. Остаће на територији 
Републике Србије и долазиће овде када буде заказано и када буде било потребе. 

 
Председник већа: Нисте  навели у каквом односу је са тим лицем? 
 
Адвокат Душан Игњатовић:  Ово лице, он Хусеин Мујановић има брат  од 

стрица му је Рифат Мујановић који живи, има пребивалиште на адреси Нови Пазар, 
Митровачка број 17, али Рифат Мујановић нема ту непокретност у поседу. Тако да је 
ово њихов заједнички рођак Хајдер Пашић Мухамед, дакле који би и то је наглашено 
овде, да би могао да буде у Новом Пазару. Ми бисмо предложили да суд одреди блажу 
меру јер нема разлога да  буде овде више у притвору. 

 
Председник већа:  
 
Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Одређује се прекид. 
 
Тужиоче, опростите.  Немате Ви шта, нисам Вам дао реч, мада сте могли устати 

и без тога. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:   Па, ми се противимо из следећих разлога, 

бићу кратак. Окривљени има брата који живи у Немачкој, то се види из његовог исказа 
из истражног поступка. Друга ствар, окривљени је данас променио одбрану управо из 
разлога, јер се плаши да се поступак води у Србији и ја колико закључујем, овај, он 
једва чека да се поступак у Србији, на неки начин, оконча. И ја се плашим да би овај 
пуштање на слободу, тај поступак био угрожен. Тачније, сигуран сам да ... 

 
Председник већа: Само  доведите брата у Немачкој са овим. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, има, осим Босне и Црне Горе, има још 

једно место где може да се склони.  
 
Председник већа: А то? 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине:  То. 
 
Председник већа: Хвала.  
  
Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Одређује се прекид у трајању од петнаест минута ради доношења одлуке о 
замени мере по предлогу браниоца. 

 
Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Да се након прекида, ради доношења одлуке, главни претрес наставља. 
 
Суд је донео решење, односно, веће је донело 
 
      Р Е Ш Е Њ Е  
 
Да се одбије предлог бранилаца окривљенога Хусеина Мујановића, за замену 

мере обезбеђења присуства и несметаног вођења кривичног поступка блажом мером, 
будући да сагласност која је приложена као доказ уз предлог није довољна гаранција да 
окривљени наће напустити место боравка, крити се и на тај начин себе учинити 
недоступним за вођење овог постуопка, будући да однос са лицем које је дало ову 
сагласност није јасан односно да је недовољна гаранција сама по себи, будући да није 
реч о блиском сроднику или о неком лицу са којим окривљени има неки, неку јачу везу.  

 
Главни претрес се одлаже, а следећи се заказује за: 
 
06. мај 2019. године са почетком у 09,30 часова,  судница број 4, на који се 

присутни позивају прогласом овог решења.  
 
На главни претрес позвати сведоке: Саву Пејића,  Љепосаву Стојановић, Душана 

Станића, Бранислава Николића и Цвету Милутиновић. 
 
Довршено у 16 и 50 часова. 
 

 
 
ЗАПИСНИЧАР        ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА - СУДИЈА 
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